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Det är roligt att vara i Jönköping.Ett av arbetarrörelsens stolta fästen.Med en
stark folkrörelsetradition.Och tack alla Jönköpingsbor;För att jag får möjlighet
att fira den här dagen tillsammans med er!***Och det är alltid lika vackert att
komma hit, till Vätterns strand.Och det är nära.Nära till Ulricehamn.Nära till
Gränna.Nära till Smålands djupa skogar.Men också nära till Malmö.Nära till
Göteborg.Och nära till Stockholm.Strategiskt placerat, helt enkelt.Om man var
politiker, och funderade inför framtiden;Om man kanske ska bygga nya
stambanor mellan våra storstäder?Var skulle man placera knutpunkten då?Ja,
var, om inte i Jönköping.Som ni vet;Det är precis det som vi socialdemokrater
vill!Det är det vi driver på för.Så mötesdeltagare,Låt oss ta fighten mot
Sverigedemokraterna och högerregeringen i deras bakåtsträvande politik för att
stoppa stambanorna.Det är dåligt för jobben.Det är dåligt för tillväxten.Det är
dåligt för Sverige – och det är dåligt för Jönköping!***Och idag demonstrerar vi
under parollen ”För hela Sverige!”.Det är ett budskap som sätter vanligt folk i
folk centrum.Det är ett budskap om rättvisa; om att hålla ihop.Som land – från
norr till söder.Som folk – från landsbygdbo till förortskille.Och som nation –
som svenskar.Det är ett budskap om respekt, byggt på jämlikhet och
jämställdhet;Om att vi alla behövs.Och det är ett budskap om gemensamt
ansvar;Om en solidaritet som spänner över skillnader och ser till våra
likheter.Eller, som vi uttryckt det tidigare:Av var och en efter förmåga, åt var
och en efter behov!***Mötesdeltagare,Att vi samlas den första maj och
demonstrerar är en lång tradition.Vi ska vara stolta över den.Vår arbetarrörelse
grundades ju med det lika enkla som förpliktigande syftet:Att förbättra
vardagen för vanligt folk;Det var löftet när svenska arbetare gick ihop och
tillsammans bildade fackförbund och så småningom LO.Det var löftet när LO
senare bildade Socialdemokraterna.Och mötesdeltagare,Över 130 år efter det
första först maj-firandet.Det är löftet även idag!På arbetsplatserna;Under
löneförhandlingarna;I politiken;Så är vi rörelsen som alltid tar fighten för
vanligt folk.Som alltid tar kampen mot orättvisorna.Som aldrig slutar kämpa för
Sveriges löntagare!***Och mötesdeltagare,Våra framgångar har varit många i det



arbetet.Allmän och lika rösträtt.Sjukförsäkring och a-kassa.Skola, vård och
omsorg oavsett storlek på plånboken.Lagstadgade rättigheter på
jobbet.Jämställdhetens intåg med föräldraförsäkringen och utbyggnaden av
förskola.Med samma glödande reformiver har vi fortsatt arbetet de senaste
decennierna.Utbyggnaden av högskolorna och universiteten – för att hela
landet ska leva.Hem-PC-reformen – grunden för vår framstående
digitalisering.Det gröna folkhemmet – som säkerställt att Sverige snabbt
minskat utsläppen.Och nu de senaste åtta åren, trots högermajoritet i Sveriges
riksdag:Omställningsstudiestödet.Ny-industrialiseringen.Utbyggd
energiproduktion och omfattade satsningar på välfärden.Mötesdeltagare,Steg
för steg har förbättringarna kommit.Genom idogt arbete och hårt slit.Steg för
steg har vi fört Sverige framåt – också genom svåra
tider;Migrationskrisen.Corona-pandemin.Kriget och NATO-ansökan.Och steg
för steg ska vi fortsätta att bygga landet.Först genom att ta ansvar och arbeta
hårt i kommunerna och regionerna där vi vann valet – som här.Men också
genom att vara en aktiv opposition och driva på regeringen och lägga fram egna
förslag.Och därefter, 2026 senast, vinna riksdagsvalet och åter föra Sverige i rätt
riktning!***För mötesdeltagare,Första maj handlar framförallt om att blicka
framåt.De här 130 åren vi har bakom oss är bara början.Lika historiska segrar
som vår rörelse har bakom oss;Lika stora uppgifter ligger framför oss.Det är det
vi tar sikte mot, när vi nu går i opposition och siktar på mot valet 2026.Låg mig
börja i omvärlden.***Nu har det gått lite mer än ett år sedan Ryssland inledde
sitt brutala anfallskrig mot Ukraina.Det har varit ett år av helvete för det
ukrainska folket.Tusentals kvinnor och män har skadats och dödats av ryska
vapen.Familjer har slagits i spillror.Barn som aldrig mer kommer att träffa sina
föräldrar.När jag var i Ukraina vittnade människor om sexuella övergrepp,
deportationer och avrättningar.Men efter ett år är det uppenbart att Putin har
underskattat Ukraina.Han har underskattat det ukrainska folkets förmåga att
göra motstånd.Han har underskattat de ukrainska truppernas moral.Men han
har också underskattat oss.Enigheten i det fria och demokratiska väst.Vi har
visat det i vårt stöd till Ukraina:Civilt.Finansiellt.Och militärt.Stödet är
avgörande – och det kommer att behöva fortsätta så länge kriget pågår.Det
handlar om Ukrainas rätt att leva i fred, frihet och demokrati.Men det handlar
om så mycket mer.Det handlar om att aldrig låta imperialistiska
maktambitioner vinna.Att aldrig låta aggressiva krigshandlingar löna sig.Det
handlar om säkerheten i Europa.Om våra värderingar.Om frihet, jämlikhet och
demokrati.I slutändan om människovärdet.Det handlar om att vi ska kunna se
oss själva i spegeln, våra barn och våra barnbarn i ögonen – och säga:I den här



historiska tidpunkten, så gjorde vi det rätta.Mötesdeltagare,Det är vår plikt;Vad
den internationella solidariteten kräver av oss.Vi ska fortsätta stödet hela vägen,
tills den sista ryske soldaten har lämnat Ukraina.Slava Ukraini!***Samtidigt
sträcker sig krigets konsekvenser långt utanför Ukrainas gränser.Stora delar av
världen har fått känna på följdverkningarna.Putins krigsföring har ju inte bara
varit militär,Han har också använt energin för att rikta in sig på våra
ekonomiska system.Det märks över hela Europa.Över hela Sverige.Och
naturligtvis också här, i Jönköping.Hushållen pressas nu ekonomiskt på ett sätt
som vi inte har sett på decennier.Höga priser på el, trots stark tillväxt i
produktionen.Höga priser på bensin och diesel.Höga priser på mat och
näring.Samtidigt;Stigande hyror.Stigande
bolånekostnader.Sammantaget;Alltmer pressade marginaler.Många
kämpar.Ensamhushåll. Pensionärer. Barnfamiljer.Nu ser vi konsekvenserna
också på samhällsnivå.Barn som äter mer i skolbespningen på fredagar inför
helgen, eftersom pengarna inte räcker till där hemma.Fler som hamnar hos
Kronofogden, när man inte klarar räkningarna.Och helt vanliga hushåll, hårt
arbetande människor, där besparingarna går åt i rask takt till vardagens
utgifter.Mötesdeltagare,Att som Kristersson i det här läget säga;”Det är bara att
bita ihop”.Det visar att man inte förstår ett dugg om vanliga människors
ekonomiska villkor.Svenska folket förtjänar bättre än
så!***Mötesdeltagare,Svenska folket förtjänar en politik som tar den ekonomiska
situationen på allvar.De internationella expertorganen är tydliga;Internationella
valutafonden, OECD, EU-kommissionen – allihop säger samma saker.När
hushållen pressas på det här sättet, samtidigt som inflationen är hög;Då behöver
den ekonomiska politiken prioritera.Då måste politiken prioritera de hushåll
som har det tuffast!Men nu har vi som bekant en högerregering, som sitter på
nåder av populisterna i Sverigedemokraterna.Och vilka prioriterar dem?Vilka
var det som fick de största tillskotten i budgeten i höstas?Ja inte var det
barnfamiljerna.Inte ensamhushållen.Och pensionärerna.Istället spelades samma
gamla vanliga högervisa som alltid sjudit när de fått chansen;Mest till de som
redan har – till höginkomsttagarna.10 000 kronor i skattesänkning.Rakt ner i
fickan på Kristersson, Åkesson och Busch.Medan vanligt folk kämpar med att
få kronorna att räcka till i matbutiken.Så såg deras prioritering ut.Och inte blev
det bättre nu i vårbudgeten.Ännu en förlorad budget, ännu en tappad
möjlighet att stötta dem som behöver det mest.Mötesdeltagare,Om någon här i
Jönköping någonsin trott att SD står på vanligt folk sida,Eller trott att Ebba
Buschs fokus är på de har som har det svårt;Om de minsta och mest utsatta
bland oss;Så fick vi där och då beviset.Beviset svart på vitt, vilka de



prioriterar.Den kunskapen ska vi sprida.Det ska vi se till att varenda svensk
medborgare känner till!***Mötesdeltagare,Det är klart att många människor nu
är besvikna.Det var inte brutna löften man trodde att man röstade för;Inte en
sönderslagen privatekonomi man lade sin röst på när man röstade på
Kristdemokraterna eller Sverigedemokraterna.Ni minns väl Buschs viftande
med falukorven?Före valet lovade Busch, Kristersson och Åkesson allt åt
alla.Många trodde på deras löften.I många delar av det svenska samhället är de
lutherska värderingarna starka;Man litar på människors ord.Men nu är det
annat ljud i skällan från KD, SD och M.Ta exempelvis elen och elstödet.Alla
människor som under vintermånaderna har fått kämpa med
elräkningarna.Detta trots att de röstat för partier som dyrt och heligt lovat att
införa ett framåtsyftande högkostnadsskydd senast den första november.Nu
blev det någonting helt annat.Samtidigt som Busch fortsätter att låtsas som att
det var det här hon gick till val på.Lägg där till de andra löftesbrotten:Diesel-
och bensinpriserna – högre än på länge.Slopandet av amorteringskravet –
fortsatt kvar.Stopp för höjda skatter – istället höjd skatt på alkohol, tobak och
reparationer.Nej mötesdeltagare,Det är uppenbart att regeringen har ”glömt” de
löften man gav före valet.Att det inte var så viktigt att stå vid sitt ord, för den
kristna demokraten Busch.Som hennes liberala kollega Johan Pehrson brukar
säga:Man säger en sak före valet. Sedan är det val. Och sedan säger man en sak
efter valet.Det är tragisk syn på politik.Som att människors ekonomi vore ett
spel.Det är klart att man är besviken.Det är klart att förtroendet för
högerpolitikerna sinar.För mötesdeltagare,Att slå svenskt rekord;Det är ofta
något oerhört fint.Men att göra det i antalet löftesbrott;Det är ingenting annat
än skamligt!***Mötesdeltagare,Det är hårda ord – men de är berättigade.Jag
hade inte sagt det om jag inte visste att det gick att prioritera annorlunda.Men vi
socialdemokrater har ju visat just det.Vi har lagt fram förslag efter förslag för att
stärka ekonomin för vanligt folk.När elpriserna var som högst i vintras föreslog
vi en elräkningsakut, så att hushållen skulle kunna klara elräkningen tills det att
elstödet kommit på plats.Det sade regeringen nej till.För att ta kontrollen över
elmarknaden och långsiktigt sänka hushållens elpriser presenterade vi förslaget
om folkhemsel;Det är högern emot.När vi såg hur barnfamiljernas marginaler
pressades allt hårdare och köerna började ringla allt längre till kyrkornas
hjälpcentrum;Då föreslog vi höjt barnbidrag.Det röstade Busch, Kristersson
och Åkesson nej till.Vi har gång på gång föreslagit samarbete, krissamtal, för att
erbjuda regeringen möjlighet att agera tillsammans med bred majoritet i
riksdagen;Men till och med det säger man nej till.Nu i vårbudgeten visar vi
återigen hur man kan prioritera:Vi lanserar ett förslag om sommarlovsaktiviteter



med lunch.Det handlar om att Sveriges barn och unga ska kunna äta
näringsriktig mat i sommar.Samtidigt som man ska kunna träna fotboll, dansa
eller göra praktik.För mötesdeltagare,Vi kan inte låta barnen betala priset för
den här krisen.Vi kan inte låta den här sommaren bli en rekryteringsfest för
gängkriminella.I Sverige ska inget barn ska behöva gå hungrigt.Mätta
barnmagar, det har vi råd med!***Mötesdeltagare,Jag hoppas att Kristersson,
Åkesson och Busch tar sig till vårt förslag.Men mina förhoppningar är låga.De
har gång på gång visat vad de prioriterar.Och att hantera människors ekonomi
på sättet som de gör, det är inte respektfullt.Att inför valet utställa löften för att
därefter direkt bryta mot dem, det är inte respektfullt.Att därtill fara med
osanning och låtsas som att löftena visst har uppnåtts, ja, det är allt annat än
respektfullt.Sverige och svenska folket förtjänar bättre.Vi behöver politiker som
sätter vanligt folk framför banker, elbolag och utländska
välfärdskapitalister.Som står upp för sina ord och för sina löften.Som, om de
tvingas bryta mot dem, åtminstone ärligt talat om varför.Som helt enkelt tar
ordet ’respekt’ på allvar,Och som förstår vilken betydelse det har för vårt
land!Mötesdeltagare,De höga priserna slår hårt också mot välfärden.Mot
verksamheterna i vården, skolan och omsorgen.På platser där pressen ofta var
hög redan innan den här ekonomiska krisen.Där sjukvårdspersonalen sliter hårt
för att ge de sjuka den vård de förtjänar.Där alltför många unga killar hamnar
efter i skolan.Och där många äldre oroar sig för om omsorgen ska räcka
till.Kommunerna och regionerna kämpar redan för fullt.Nu måste staten ta sitt
ansvar.Men inte heller det här prioriterar Busch och högerregeringen – trots det
höga tonläget om sjukvården.Tillskotten till välfärden var allt än tillräckliga i
höstbudgeten.Vi socialdemokrater visade att det går.Om man är villig att
prioritera välfärden, på riktigt.Vi sköt till dubbelt så mycket som regeringen i
vårt budgetalternativ.Prioriterade vården, skolan och omsorgen.Precis som vi
gjorde under pandemin.Att dessutom vara nöjda när miljarder som kunde gått
åt barnen i skolan istället går till vinster i friskolekoncerner är absurt.För
mötesdeltagare,Det kan inte vara skoleleverna som ska betala priset för den
ekonomiska krisen.Inte brukarna i omsorgen, eller de sjuka i vården.Sjukvården
kan inte användas som Buschs offer i hennes strävan efter makt.Välfärden är
kanske det svenskaste vi har.Den måste vi prioritera.Den måste vi
försvara!***Mötesdeltagare,Det är inte bara ekonomin och välfärden som nu
hotas när regeringen inte förmår agera.Vi har också frågan om
segregationen.Om brottsligheten.Om skjutningarna och våldet.Situationen är
mycket allvarlig.De dåd som utspelar sig var och varannan dag – vi får aldrig
vänja oss.Aldrig vänja oss vid att gängkriminella sprider skräck i hela



bostadsområden.Aldrig vänja oss vid att barn skjuter, spränger, mördar och
mördas.Vi måste se utvecklingen i vitögat.Allt yngre rekryteras till gängen i
spåren av barnfattigdom.Normlöshet och rädsla breder ut sig.Vårt svar måste
vara tydligt:Vi ska vara stenhårda mot brottsligheten!Samhället ska sätta hårt
mot hårt.Vi socialdemokrater har visat att vi menar allvar.Under våra år i
regeringsställning skärpte vi över 80 straff.Vi anställde fler poliser och gav dem
och andra brottsförebyggande myndigheter fler verktyg.Det behövs - ingen
gängkriminell ska känna att den går säker på våra gator.Vi ska jaga varenda en av
dem.Att högerregeringen fortsätter det socialdemokratiska projektet är
positivt.Men att de helt saknar politik för att bryta segregationen och
nyrekryteringen är förödande.Högerregeringen ser bara halva problemet, och
har därför bara halva lösningen.Mötesdeltagare,Gunnar Strömmer borde lämna
sitt skrivbord på Justitiedepartementet och lyssna på de som vet vad som
krävs.Han borde lyssna på vad polisen själva säger:Ska vi stoppa
gängkriminaliteten, skjutningarna och våldet – ja då måste nyrekryteringen
stoppas!***Mötesdeltagare,Kristersson, Busch och Åkesson må blunda för vad
som krävs.Men vi socialdemokrater har visat att vi är beredda att kavla upp
ärmarna.Vi har bland annat lagt fram förslag som handlar om att få fram fler
brottsförebyggande insatser.Detta redan från fem års ålder.För när det kommer
till kritan handlar det om att samhället ska finnas där för ”varenda tjatting”, som
Olof Palme en gång uttryckte det.Punktmarkera varenda ung kille som är på
glid;Så att han stannar i skolan, tar sig igenom gymnasiet och får ett jobb –
istället för att hamna i kriminalitetens bana.Ska vi dit måste skolan, polisen,
socialtjänsten, föreningslivet och andra vuxna – ja hela samhället –dra åt samma
håll.För mötesdeltagare,Vi måste komma till en punkt där varenda ung
människa känner att de behövs.Det finns krafter som vill något
annat.Kriminella och extremister som vill utnyttja våra unga.Men de är få. Alla
vi andra är så många fler.En förkrossande majoritet av oss som bor i Sverigevill
ju bara leva i trygghet.Vi vill att alla Sveriges barn ska få utvecklas och leva ett
gott liv.Att de ska se sina föräldrar gå till jobbet och känna att de är en del av
vårt samhälle;Att de ingår i samhällsgemenskapen;Och kan bidra till det land vi
tillsammans bygger.Det ska vi kämpa för!***Mötesdeltagare,Sverige måste inte
bara hålla ihop mellan förort och innerstad.. Utan också om norr och söder.Och
mellan generationer.Men detta tycks högerregeringen ha glömt.För hur
kommer det sig annars att man montera ner klimatpolitiken, samtidigt den
skapar jobb för hela Sverige?För klimatpolitiken handlar ju självklart om att vi
ska värna vår svenska natur, mota naturkatastroferna och säkerställa att våra
barn och barnbarn har en planet att bo på;Men det handlar ju också om hur vi



Sverige tar oss an framtiden.Man borde kanske inte vara förvånad.Senast högern
styrde hade vi en statsminister som pratade om svensk industri som ”basically
gone”.Sedan valdes Stefan Löfven till statsministern och återupprättade den
svenska industripolitiken.Det handlar om att i stora teknikskiften har vi
svenskar alltid strävat efter att ligga långt fram.Helst allra längst fram i
utvecklingen.Det är med den attityden vi har blivit ett rikt land.Vi har använt
den senaste tekniken för att utveckla de bästa produkterna.Produkter som vi
exporterat över hela världen.Som skapat jobb, tillväxt och välstånd.Det är
resultatet av politisk vilja!Men mitt i den klimatomställning som nu sker;Där
företag investerar miljarder och åter miljarder i grön teknik och skapar jobb över
hela landet;Då väljer Kristersson att vränga av sig den svenska ledartröjan.Men
en sak är klar: världen kommer att genomföra klimatomställningen.Vare sig vi är
med eller inte.Mötesdeltagare,Därför borde den svenska positionen vara
självklar:Vi ska fortsätta att leda klimatomställningen.Det är bra förr
industrin.Det är bra för jobben.Och det är bra för Sverige!***Mötesdeltagare,En
person som tidigt såg vikten av miljöfrågan var Anna Lindh.Utrikesministern,
miljöministern och SSU-ordföranden.Såhär sa hon på första maj
1997:”Framtiden är att investera i miljön. Därför lägger vi
ettinvesteringsprogram i ett ekologiskt hållbart Sverige.Av två problem gör vi en
möjlighet. Arbetslöshet och miljöproblemmöter vi med investeringar för gröna
jobb.”Hon fortsatte:”Vi vet att vår industri kan ta fram nya tekniska
lösningar,bättre golv och effektivare ventilation. Vi vet att vår industrikan
exportera den tekniken till utlandet.Och det ger oss vinster på lång sikt. I både
bättre miljö och fler jobb.”Slutcitat-Mötesdeltagare,I år är det 20 år sedan Anna
Lindh brutalt slets ifrån oss;Men hennes ord har blivit besannade.Så låt oss
hämta kraft från minnet av Anna Lindh.Vi ska inte stå tysta;Vi ska med kraft
opponera oss mot Sverigedemokraternas bakåtsträvande politik.Så att vi kan
titta våra barn och barnbarn i ögonen och säga: ”Vi gjorde vårt.”För
mötesdeltagare,Som Anna Lindh också sa;”Uppgivenheten är vår värsta
fiende.”!***Mötesdeltagare,Det är allt detta som denna första maj år 2023
handlar om.Om vanliga människors ekonomi.Om eleverna i skolan, brukarna i
omsorgen och de sjuka i vården.Om segregationen, brottsligheten.Om klimatet,
jobben och framtiden.I slutändan,Om vilket land vi ska vara.Om vi ska hålla
ihop eller inte.Kristersson, Busch och Åkesson har genom sitt agerande visat var
de står.Mitt i ekonomisk kris har de valt höginkomsttagare framför vanligt
folk.Skattesänkningar framför välfärden.Och ärligt talat borde ingen vara
förvånad.Det är så Tidö-partiernas politiska projekt ser ut, med
Sverigedemokraterna i täten.De vill montera ner det som håller oss samman i



Sverige.Öka motsättningarna.Ställa människa mot människa.Grupp mot
grupp.Och förvrida den demokratiska spelplanen.Efter sex månader med det
här regeringsunderlaget ser vi ett mönster.Hotet mot Civil Right Defenders för
att tysta hela civilsamhället.Demoniserandet av oberoende statliga tjänstemän
för att tysta myndighets-Sverige.Hatet online riktat mot såväl journalister som
unga SSU:are, för att tysta det demokratiska samtalet.Så sent som i fredags såg vi
svart på vitt vad det handlar om;De vill tysta det politiska motståndet.Tysta
oppositionen.Tysta oss.Denna gång handlade det om att de ska strypa vår
finansiering.Vad blir det nästa gång?Vi känner igen det från andra länder;Det är
så här högerextrema rörelser agerar;Och vi ser nu en snabb radikaliseringen av
den traditionella högern i Sverige.Från det perspektivet är dagens första maj-
demonstrationer viktigare än på länge.Det är någonting verkligt som står på spel
de kommande åren:Vårt lands själ.Vår demokrati.Vilka vi är.Här hemma, och i
omvärldens ögon.För mig och Socialdemokraterna står riktningen klar.Tidö-
partiernas splittringspolitik måste bli en parentes.Och det är med gemenskap
och sammanhållning vi ska möta framtiden!***Och mötesdeltagare,I det arbetet
ska vi komma ihåg en sak.I grund och botten är vi människor inte så
komplicerade.Oavsett om vi bor här i Jönköping i Sverige, eller i Kiev i
Ukraina.Vi längtar alla efter fred, frihet och trygghet.Efter tillhörighet.Efter
gemenskap och sammanhållning.Det som vi socialdemokrater alltid har jobbat
för;Att bygga ett Sverige där vi samlas och håller ihop.Där vi ser till att alla kan
vara med och bidra efter förmåga, och därmed också blir en del av vår
gemenskap.Där vi bygger vidare på våra svenska värderingar om rättvisa, respekt
och gemensamt ansvar.Ett Sverige där vi respekterar varandra.Oberoende av
vilka föräldrar vi har.Vilken utbildning vi har.Vilket jobb vi har.Var vi är
födda,Eller vilka vi älskar.Så att vi tillsammans som de människor vi alla
är;Tillsammans kan bygga ett samhälle som är starkare, tryggare och bättre.Så
att vi inte bara får en framtid att blicka fram emot;Utan också en att längta
efter.Helt enkelt – för att Sverige ska bli mer som Sverige.Vår plats i
världen.Tack för att ni har lyssnat!
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